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Zápis z Konference  

Šachového svazu České republiky z. s. 
 

konané dne 27. 04. 2024 v Hotelu Skalský Dvůr 

 

Přítomni: - dle prezenční listiny (bez titulů) 

 

Delegáti s hlasem rozhodujícím: 50/55 – 90,90 %: 

Pražský šachový svaz (4/5): Jan Kovář, Luboš Drahotský, Jakub Čmiko, Lubomír Jakuš 

Středočeský šachový svaz (4/5): Jaromír Skála, Stanislav Stárek, Tomáš Mrázek, Miloslav Partl 

Jihočeský šachový svaz (2/3): Josef Martinkovič, Martin Hejda 

Šachový svaz Plzeňského kraje (3/3): Karel Orlíček, Daniel Nový, Martin Vašíček 

Krajský šachový svaz Karlovy Vary (2/3): Ladislav Hajšman, Radek Zálešák 

Ústecký krajský šachový svaz (3/3): František Chaloupka, Vladimír Hadraba, Drahomír Krásný 

Šachový svaz Libereckého kraje (3/3): Jan Malec, Vojtěch Šic, Dobroslav Buřita 

Královéhradecký krajský šachový svaz (3/3): Jaroslav Šmíd, Zdeněk Urban, Svatava Ptáčková 

Pardubický krajský šachový svaz (3/3): Jan Smejkal, Jan Mazuch, Miroslav Tyč 

Krajský šachový svaz Vysočina (3/3): Eva Kořínková, Eva Šimečková, Josef Fišar Jihomoravský šachový svaz (4/4): Ondřej Zámečník, Miroslav Hurta, Dominik Fryda, David Hampel 

Šachový svaz Zlínského kraje (4/4): Jiří Ondra, Jan Moštěk, Josef Bednařík, Michal Kostka 

Šachový svaz Olomouckého kraje (3/3): Martin Hampl, Vítězslav Musil, Patrik Gnida 

Moravskoslezský krajský šachový svaz (6/6): Jan Sikora, Jiří Kopta, Ladislav Kopec, Petr Záruba, 

Vlastimil Neděla, Jiří Kála 

Sdružení korespondenčního šachu v ČR (2/2): Jan Židů, Zdeněk Nývlt 

Sdružení šachových problémistů ČR (1/2): Zdeněk Libiš 

 

Delegáti s hlasem poradním a hosté:  

Viktor Novotný, Martin Petr, Rostislav Svoboda, Zdeněk Fiala, Petr Boleslav, Petr Pisk, Pavel 

Slovák, František Štross, Venuše Souralová, Lenka Kůsová, Michaela Nová. 

 

1. ZAHÁJENÍ 
Konferenci ŠSČR zahájil v 10:01 prezident ŠSČR Viktor Novotný, který uvítal přítomné delegáty a 

hosty. 

 

 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU KONFERENCE ŠSČR 
K navrženému programu, zaslanému v řádném termínu před začátkem konference, nebyly žádné 

připomínky. Program byl následně vizuální většinou schválen. 

 

 

3. SCHVÁLENÍ JEDNACÍHO ŘÁDU KONFERENCE ŠSČR 

Předložený Jednací řád Konference ŠSČR byl bez připomínek schválen. 

 

 

4. VOLBA PĚTIČLENNÉHO PRACOVNÍHO PŘEDSEDNICTVA 
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Konference zvolila pracovní předsednictvo v tomto složení: Viktor Novotný, Martin Petr, Rostislav 

Svoboda, Jan Mazuch a Eva Kořínková. 

Pracovní předsednictvo zvolilo předsedajícím konference Viktora Novotného.  

 

 

5. VOLBA TŘÍČLENNÉ MANDÁTOVÉ KOMISE 
Konference zvolila mandátovou komisi v tomto složení: Jaroslav Šmíd, Josef Bednařík a Lenka 

Kůsová. 

 

 

6. VOLBA TŘÍČLENNÉ NÁVRHOVÉ KOMISE 
Konference zvolila návrhovou komisi v tomto složení: Miroslav Hurta, Jan Malec a František Štross. 

 

 

7. ZPRÁVA O ČINNOSTI VV ŠSČR ZA ROK 2023  
Zpráva o činnosti VV ŠSČR za rok 2023 byla jako podkladový materiál zaslána delegátům 

konference a zveřejněna na webu ŠSČR.  

 

Předseda ŠSČR M. Petr okomentoval současný stav ŠSČR, nejdůležitější témata uplynulého období 

a vyzdvihl nárůst počtu nových členů. Za rok 2023 jich přibylo 2438. Zvýšené členské příspěvky tak 

prozatím neměly na růst členské základny negativní vliv. Předseda svazu dále pozitivně hodnotil 5. 

místo na ME družstev, což je náš nejlepší výsledek na tomto turnaji od roku 1970, titul Mistra Evropy 

v bleskovém šachu Davida Navary, bronzovou medaili Jáchyma Němce na ME mládeže a připomněl, 

že v létě nás v Praze čeká organizace Mistrovství Evropy mládeže, které se uskuteční za 

předpokládané účasti více než 1000 účastníků. 

 

Na závěr svého vystoupení ocenil ještě předseda ŠSČR přítomné delegáty, kteří v nedávné době 

oslavili životní jubileum. Ocenění převzali Lubomír Jakuš, Miloslav Partl a Jaroslav Šmíd. 

 

Poté ještě dostala slovo V. Souralová, která seznámila delegáty s vývojem projektu Šachy do škol v 

roce 2023. 

 

 

8. ZPRÁVA O ČERPÁNÍ ROZPOČTU ZA ROK 2023 
Čerpání rozpočtu ŠSČR za rok 2023 včetně komentáře a všech příloh bylo zveřejněno na webu ŠSČR. 

Zprávu okomentoval hospodář Rostislav Svoboda. 

 

Hospodaření svazu v roce 2023 skončilo přebytkem 23.435 Kč, a to i přesto, že rozpočet byl schválen 

s navrženou ztrátou ve výši 1.325.000 Kč. Většina výdajů byla naplněna dle plánu. Důvodem 

plusového hospodaření je především to, že příjmy se oproti schválenému rozpočtu zvýšily o cca 

1,17 mil. Kč. Konkrétně položky: členské a krajské příspěvky (cca 186 tis. Kč), navýšení dotace 

z NSA (cca 0,59 mil. Kč), školení trenérů (cca 130 tis. Kč) a zvýšené výnosy z bankovních úroků 

(cca 324 tis. Kč).  

 

 

9. ZPRÁVA REVIZNÍ KOMISE 
Zpráva Revizní komise za rok 2023 byla zveřejněna na webu ŠSČR v podkladech pro Konferenci 

ŠSČR 2024. Zprávu okomentoval člen RK Zdeněk Urban a zmínil dvě věci, které Revizní komise 
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považuje za problematické. První jsou vyplacené prémie za umístění na ME družstev, které se 

vyplatily z rezervy, přestože taková položka v rozpočtu na rok 2023 nebyla, a usnesení z loňské 

Konference ŠSČR, že VV může ve schváleném rozpočtu provést dodatečné změny v závislosti na 

výši dotací NSA, k tomuto postupu Výkonný výbor dle názoru Revizní komise neopravňoval. Druhou 

výtkou je aktualizace Organizačního řádu ŠSČR týkající se i Krajských šachových svazů, aniž by o 

této změně byly KŠS dostatečně informovány. Nedostatečná byla i legisvakanční lhůta. VV schválil 

Organizační řád 25. 7. 2023 s účinností již 26. 7. 2023.  

R. Urban dále za Revizní komisi doporučil Konferenci ŠSČR schválit Zprávu o činnosti VV ŠSČR 

za rok 2023, hospodaření ŠSČR za rok 2023 a uložit VV ŠSČR úkol aktualizovat zastaralé řády a 

směrnice.  

 

 

10. ZPRÁVA MANDÁTOVÉ KOMISE, DISKUZE K PŘEDLOŽENÝM 

ZPRÁVÁM (ad 7 – 9), SCHVALOVÁNÍ 
Zprávu mandátové komise přednesl Jaroslav Šmíd: z 55 delegátů s hlasem rozhodujícím přítomno 50 

(90,90 %) – konstatoval, že konference je usnášeníschopná a při hlasování je pro schválení prostou 

většinou zapotřebí 26 hlasů. 

 

Diskuze: 

 

R. Svoboda – vyjádřil se k problematice vyplácení prémií. Všechny prémie byly vypláceny v souladu 

s vnitřními řády a směrnicemi, jež jsou veřejně přístupné na webu ŠSČR, konkrétně mezi dokumenty 

Komise reprezentačního úseku. Drobná rezerva v rozpočtu ŠSČR 2023 byla, ale prémie se obvykle 

vyplácejí nikoliv z rezervy uvedené v ročním rozpočtu, ale z celkové rezervy vytvořené 

z předchozích let, protože nikdo nemůže dopředu předpokládat, jakých výsledků naši reprezentanti 

dosáhnou. 

 

M. Petr – uznal oprávněnost výtky Revizní komise ohledně aktualizace Organizačního řádu. Velká 

část aktualizace OŘ se týkala vnitřního chodu svazu, komisí a VV. U krajů byla jediná změna, a to, 

že se sekretariátu ŠSČR má posílat pozvánka na krajskou konferenci a zápisy z jednání orgánů KŠS 

se zveřejňují na krajském webu. 

 

Z. Urban – měli bychom se vždy držet aktuálních rozpočtů, nemáme žádnou mimorozpočtovou 

rezervu. Pokud se bude prémiový řád aplikovat, může se rezerva překročit, ale logickým vyústěním 

je akceptace nějaké vnitřní normy.  

 

P. Záruba - pokud se nečtou zápisy ze schůzí VV, lidé se obvykle o změnách legislativy nedozví. 

Stojí za úvahu do budoucna na tyto změny upozorňovat i jinou formou. 

 

S. Stárek – za TK požádal, aby se do aktualit více dávala upozornění na školení T2 a T3. Ta zůstávají 

zveřejněna v sekci TK, kde ale nejsou tak vidět. 

 

P. Pisk – upozornil, že aktuální prémiový řád týkající se výsledků mládeže na ME a MS je v sekci 

KpT.  

 

M. Petr – ŠSČR má velké množství různých řádů a směrnic. Řada z nich je zveřejněna v sekci těch 

komisí, kterých se daný řád týká. 
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R. Svoboda – reagoval na Z. Urbana ohledně vyplácení prémií. V hospodaření svazu je vše přehledně 

uvedeno v položkách V17.14 a V17.15 tak, aby to bylo pro všechny co nejpřehlednější. Zopakoval, 

že vše bylo vyplaceno v souladu s platnou legislativou, a že při sestavování rozpočtu nelze plánovat 

úspěch a prémie dopředu. 

 

Schvalování: 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila Zprávu o činnosti VV ŠSČR za rok 

2023.“ – 50 pro, 0 proti, 0 se zdržel – návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila Zprávu o čerpání rozpočtu za rok 2023.“ 

– 50 pro, 0 proti, 0 se zdrželi – návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR vzala na vědomí Zprávu RK ŠSČR za rok 2023.“ 

– 50 pro, 0 proti, 0 se zdrželi – návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR ukládá VV ŠSČR aktualizovat zastaralé řády a 

směrnice ŠSČR.“ – 49 pro, 0 proti, 1 se zdržel – návrh byl schválen. 

 

 

11. ZMĚNA LEGISLATIVY 
M. Petr představil návrh na legislativní změnu ve Stanovách ŠSČR týkající se možnosti pořádání 

náhradních krajských konferencí ve zkrácené lhůtě. Tento úkol uložila Konference ŠSČR 

Výkonnému výboru v září loňského roku, viz zveřejněné podklady na webu. 

 

Z následné diskuze a kontrolou Občanského zákoníku vyplynul protinávrh, o kterém se hlasovalo 

jako první. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila změny ve Stanovách ŠSČR takto: a) do 

čl. 13 odst. 3 přidání textu „Konference KŠS je usnášeníschopná za přítomnosti nadpoloviční většiny 

jejích účastníků s hlasem rozhodujícím. V případě, že půl hodiny po plánovaném zahájení není 

přítomna nadpoloviční většina účastníků s hlasem rozhodujícím, koná se náhradní Konference za 

podmínky, že pozvánka tuto možnost uvádí. Tato náhradní Konference je usnášeníschopná v 

jakémkoli počtu účastníků s hlasem rozhodujícím.“ – 49 pro, 0 proti, 1 se zdržel – návrh byl schválen. 

 

Po schválení tohoto usnesení padl ještě návrh, přidat na konec schváleného textu daného článku ještě 

tuto větu: „Náhradní Konference může jednat jen o záležitostech zařazených na pořad původně 

svolané Konference.“ 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila změny ve Stanovách ŠSČR takto: a) do 

čl. 13 odst. 3 přidání textu „Konference KŠS je usnášeníschopná za přítomnosti nadpoloviční většiny 

jejích účastníků s hlasem rozhodujícím. V případě, že půl hodiny po plánovaném zahájení není 

přítomna nadpoloviční většina účastníků s hlasem rozhodujícím, koná se náhradní Konference za 

podmínky, že pozvánka tuto možnost uvádí. Tato náhradní Konference je usnášeníschopná v 

jakémkoli počtu účastníků s hlasem rozhodujícím. Náhradní Konference může jednat jen o 

záležitostech zařazených na pořad původně svolané Konference.“ – 26 pro, 2 proti, 22 se zdrželi – 

návrh byl schválen. 

 

Na závěr se ještě hlasovalo o nabytí účinnosti schválených změn. 
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Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila změnu čl. 20 Stanov ŠSČR takto: 

Stanovy ŠSČR byly schváleny Konferencí ŠSČR 27. 4. 2024 a nabývají účinnosti dne 1. 6. 2024.“ – 

návrh byl schválen vizuální většinou. 

 

Diskuze ještě proběhla k novým změnám ve FIDE elu ve vztahu k LOK. Změny zapříčinily 

disproporci a ztrátu významu LOK. Je potřeba provést revizi a danou situaci co nejdříve řešit. M. Petr 

slíbil, že VV se tomuto tématu bude urychleně věnovat. 

 

Následovala 10minutová přestávka. 

 

 

12. ROZPOČET ŠSČR NA ROK 2024 

Návrh rozpočtu ŠSČR pro rok 2024 byl předložen v podkladových materiálech a stručně jej představil 

hospodář ŠSČR Rostislav Svoboda. Rozpočet je předkládán s předpokládanou ztrátou 2 mil. Kč. 

Nejdiskutovanějším tématem v rámci přípravy rozpočtu Výkonným výborem bylo rozdělení 

prostředků ze zvýšených členských příspěvků. VV odhadl částku ze zvýšených členských příspěvků 

na 1.250.000 Kč a navrhl, že 500.000 Kč bude rozděleno proporcionálně mezi jednotlivé KŠS, o 

500.000 Kč bude navýšen projekt Podpora šachových oddílů a kroužků a 250.000 Kč se vloží do tzv. 

Sociálního fondu. 

 

M. Petr doplnil, že inspirací pro zřízení Sociálního fondu byl projekt ČOV na podporu dětí ze sociálně 

slabých rodin a projekt FIDE na podporu veteránů. Dále uvedl, že bohužel stále neznáme výši příjmů 

ze státních dotací pro letošní rok a v návrhu rozpočtu je tak pouze odhad. Přes opakovaná ujištění od 

NSA, že svazy obdrží finanční prostředky na letošní rok nejpozději v březnu, se tak stále nestalo. Dle 

informací na webových stránkách NSA nebyl za první 4 měsíce zatím vyhodnocen ani jeden dotační 

neinvestiční program. ŠSČR obdržel zatím pouze zálohu ve výši 95 % loňské dotace v programu 

Organizace sportu, která činí 8.960.871 Kč. V rámci transparentnosti a diskuze, která proběhla na 

loňské Konferenci ŠSČR, informoval M. Petr ještě o výsledcích právního sporu s RP šachy. Výsledek 

sporu označil za dobrý. P. Koutný zveřejnil omluvu a došlo ke smazání nejhorších lživých komentářů 

typu, že svaz je tunelován, funkcionáři ŠSČR jsou mafie, že dochází ke zneužívání dotací apod. 

V reakci na tento spor byla v návrhu rozpočtu ŠSČR pro rok 2024 navýšena položka V15.6 (právní 

poradenství). Většinu nákladů ve sporu s RP šachy platili v loňském roce žalobci jako fyzické osoby, 

při schválení rozpočtu Konferencí ŠSČR by se jim náklady vrátily. 

 

Diskuze: 

 

F. Chaloupka – pokud fyzická osoba a zároveň statutár ŠSČR hájí při soudním sporu zájmy ŠSČR, 

měly by mu být náklady hrazeny z prostředků ŠSČR. 

 

Z. Urban - není vhodné zasahovat do návrhu rozpočtu, který se tvořil dlouhou dobu. Vyzval delegáty 

k zamyšlení, do jaké ztráty předkládaný rozpočet pustit. 2 mil. Kč není nízká částka. Sociální fond je 

nevhodný název, lepším názvem je např. rezerva pro sociální výdaje. Navrhl, aby ztráta 2 mil. Kč 

byla včetně případných prémií za umístění reprezentantů v letošním roce. 

 

M. Petr – ztráta je navrhována i s ohledem na to, jakou máme rezervu. Ta je momentálně přibližně ve 

výši ročního rozpočtu. 

 

R. Svoboda – vysvětlil, jak probíhá skladba návrhu rozpočtu ve VV. I v předchozích letech byly 

rozpočty plánovány jako ztrátové, ale ve skutečnosti pak ztrátové nebyly. Momentální návrh na ztrátu 

2 mil. Kč je za dané situace v pořádku, ale je otázka, jak postupovat do budoucna. Co se týče návrhu, 
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aby případné prémie byly zahrnuty v předpokládané ztrátě 2 mil. Kč, tak to bude problém, pokud 

většina výdajových položek bude naplněna podle plánu a k tomu ještě dostaneme od NSA nižší než 

předpokládanou dotaci. Muselo by se pak někde škrtat, což by mohlo být dost složité, pokud se 

informaci o výši dotací dozvíme až později v průběhu roku. 

 

M. Petr – snažíme se šetřit i uvnitř svazu. Jak je uvedeno ve Výroční zprávě, v roce 2023 ukončil na 

sekretariátu pracovní poměr Radim Borůvka a jeho povinnosti byly převzaty ostatními zaměstnanci 

a spolupracovníky. Takže ve mzdových nákladech je navržena nižší částka, než byla v roce 2023. 

 

S. Stárek – pokud chce jít svaz dopředu, neměl by se bát dalšího zvyšování členských příspěvků. 200 

Kč za rok je dnes směšná částka za všechny ty služby, které svaz nabízí. 

 

M. Petr – uvedl jako příklad florbal. Pro ně bylo startovacím bodem, kdy před mnoha lety zvýšili 

příspěvky na 500 Kč, zaměstnali lidi na marketing a rozjeli to profesionálně. Chápe různou sociální 

situací v krajích, takže něco podobného v ŠSČR momentálně neplánuje, nicméně je to cesta ke 

zvážení. 

 

R. Svoboda – na nedávno proběhlém seminář ČOV pro olympijské svazy bylo vidět, jak rozdílně 

jednotlivé sportovní svazy fungují. Např. florbal má rozpočet 150 mil. Kč a 51 zaměstnanců. Jsou i 

sporty, které od NSA nedostávají žádnou dotaci a musí se s tím vypořádat. U některých sportů si 

reprezentanti hradí z větší části náklady na reprezentační akci sami. A v některých i poměrně velkých 

svazech, např. v orientačním běhu platí to, že za umístění na mistrovství republiky se nedávají žádné 

peníze, pouze medaile a diplom. Důležité je to, aby svaz měl rezervu, alespoň ve výši ročního 

rozpočtu, protože aktuální situace ve sportovním prostředí není vůbec jednoduchá. 

 

M. Petr – řada menších svazů nedostala od NSA žádnou dotaci. A nepomohla ani vyhraná správní 

žaloba, nestalo se vůbec nic. ŠSČR je na tom z tohoto pohledu velmi dobře. 

 

R. Zálešák – dotaz, jakým způsobem se projeví navýšení projektu Podpora šachových oddílů a 

kroužků. 

 

M. Petr – odpověděl, projekt na letošní rok ještě nebyl vypsán, protože se čeká na výsledek dnešního 

jednání a kolik peněz se bude rozdělovat. 

 

Z. Fiala – projekt bude vypsán podobně jako v předchozích letech s tím, že v případě schválení 

navrženého rozpočtu, bude částka alikvotně navýšena pro všechny kategorie. Zároveň je v plánu 

vypsání 4. kategorie pro kluby s 55 a více členy. 

 

M. Petr – zavedení vyšší kategorie v projektu Podpora šachových oddílů a kroužků neznamená, že 

by se snižovala podpora v nižších kategoriích. Naopak, v předběžné kalkulaci se očekává mírné 

navýšení pro všechny kategorie, protože do nejvyšší kategorie spadá málo oddílů. 

 

P. Záruba – dotázal se, kolik přesně činily náklady na soudní spor s RP šachy. 

 

M. Petr - odpověděl. Z rozpočtu ŠSČR šlo 23.538 Kč, z toho 15.000 Kč zaplatil sponzorsky V. 

Chládek. Žalobci jako fyzické osoby platili 45.107 Kč. Poplatky byly poměrně nízké, protože 

advokátní kancelář, mimochodem vedená šachistou, nám vyšla vstříc. 

 

Následně se přešlo k hlasování. 
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Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila rozpočet ŠSČR 2024 v navrženém 

znění.“ – 48 pro, 0 proti, 2 se zdrželi – návrh byl schválen. 

 

Před hlasováním o zmocnění VV ŠSČR provádět ve schváleném rozpočtu dodatečné změny 

v závislosti na skutečné výši dotací poskytnutých NSA, se nejprve hlasovalo o protinávrhu Z. Urbana. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR zmocňuje VV ŠSČR k úpravě rozpočtu ve vazbě 

a v rozsahu rozdílu mezi plánovanými a skutečnými příjmy u dotací.“ – 3 pro, 15 proti, 32 se zdrželi 

– návrh nebyl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: Konference ŠSČR uložila VV ŠSČR provést ve schváleném rozpočtu 

dodatečném změny v závislosti na skutečné výši dotací poskytnutých NSA.“ – návrh byl schválen 

vizuální většinou. 

 

Na závěr se ještě hlasovalo o návrhu usnesení Z. Urbana, aby při využití Prémiového řádu nedošlo 

ke zhoršení plánovaného výsledku rozpočtu. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Při využití Prémiového řádu je VV ŠSČR povinen upravit rozpočet 

tak, aby nedošlo ke zhoršení plánovaného výsledku rozpočtu.“ – 23 pro, 13 proti, 14 se zdrželi – 

návrh nebyl schválen. 

 

 

13. RŮZNÉ, DISKUZE 
J. Mazuch – připomněl, že 20. července slaví FIDE 100 let svého založení a chystá zápis do 

Guinnessovy knihy rekordů týkající se počtu sehraných partií. Začátkem května by měly být 

zveřejněny upřesňující podmínky, jak to všechno bude probíhat. Jedná se o vhodnou příležitost 

k propagaci šachu hlavně mezi nešachisty. 

 

P. Pisk – dotázal se, zda je opět možné otevřít téma termínů 1. lig. 

 

M. Petr – odpověděl. V případě připraveného návrhu usnesení je možné nechat o tom hlasovat hned, 

ale vhodnou platformou je pro to nejprve rozšířená schůze STK. Z té by pak mohl na Konferenci 

přijít případný návrh na změnu. 

 

S. Stárek - VV nebo STK by se měli věnovat tomu, aby se neovlivňovaly soutěže. Např. v Extralize 

vůbec nenastoupili někteří hráči uvedení v základu na soupisce. Pokud hráč má odehrát dva zápasy a 

neodehraje je, soutěž to ovlivňuje. Speciálně v Extralize by se to stávat nemělo. Pokuty by se za toto 

provinění měly zvýšit. Zároveň to přispěje do příjmů rozpočtu svazu. 

 

J. Malec – reagoval, pokuty se zvyšovaly v loňském roce. Zároveň je v plánu zvýšení startovného. Je 

překvapující, že celá léta se tvrdilo, že pokuty jsou moc vysoké. A nyní se zase tvrdí, že jsou moc 

nízké. 

 

M. Petr – příjem z pokut činí pouze asi 0,5 % rozpočtu ŠSČR. 

 

V. Hadraba – dotaz na podrobnější informace k šachové části na Olympijském festivalu v Mostě 2024 

a na Olympiádě dětí a mládeže v Moravskoslezském kraji 2025. 
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J. Bednařík – ohledně Olympijského festivalu v Mostě bylo podepsáno memorandum s místním 

šachovým oddílem, který se bude starat o šachovou část. Podařilo se mu sehnat i nějaké partnery, 

takže by nemusela být taková zátěž na rozpočet KMK, jako tomu bylo na předchozích olympijských 

festivalech. Všechno je zatím v přípravách, podrobnější info bude teprve zveřejněno. Šachová část 

Olympiády dětí a mládeže 2025 se uskuteční na zámku ve Frýdku-Místku, momentálně se řeší 

předběžné propozice. Zúčastnit se mohou děti narozené v roce 2009 a mladší.  

Za KMK poděkoval všem, kteří posílají své články a propozice turnajů k uveřejnění na svazovém 

webu. V plánu je uspořádání semináře na téma marketing a sponzoring. Vyzval všechny, aby zasílali 

tipy na případné partnery a sponzory. 25. dubna skončil termín přihlášek pro Grant na popularizaci 

šachu. Přišlo asi 30 přihlášek, vyhodnocení proběhne v nejbližší době. Poděkoval všem svým 

kolegům v KMK, kteří práci v komisi věnují hodně času a odvádějí mnoho práce. 

 

J. Fišar – z pověření krajské konference KŠSV přednesl návrh, aby se do podmínek konkurzů soutěží 

ŠSČR dala povinnost zveřejnit v závěrečné zprávě z akce také rozpočet. A to z důvodu rozdílných 

podmínek na mistrovských soutěží mládeže. 

 

M. Petr – slíbil, že se tímto námětem bude zabývat. 

 

Z. Urban – podle OZ má nejvyšší orgán, tedy Konference ŠSČR, schvalovat účetní závěrku. Ta se 

má zveřejnit ve Sbírce listin právě až po schválení nejvyšším orgánem. VV ji však ke schválení 

nepředložil. Bylo by vhodné, aby opět proběhlo setkání VV s krajskými hospodáři podobně jako před 

dvěma lety, kde by se tyto oblasti hospodaření vyjasnily, protože krajských svazů se to týká též. 

 

R. Svoboda – připustil, že účetní závěrka se měla ke schválení předložit. Podpořil uspořádání schůzky 

s kraji, kde by se tyto záležitosti probraly. 

 

J. Šmíd – dotázal se, zde nějaký kraj plánuje podat žádost o dotaci NSA v programu Můj klub. KHŠS 

to možná zkusí. 

 

M. Kostka – dotaz, zda ŠSČR plánuje zavést přihlašování do soutěží přes online formulář. 

 

P. Záruba – problém s online formulářem je momentálně ten, že přihláška do soutěží musí být 

podepsána odpovědnou osobou (např. zřizovatelem oddílu). 

 

J. Bednařík – KMK se snaží na postupné digitalizaci pracovat. 

 

J. Kopta – zajímavou alternativou k plošnému zvyšování příspěvků je systém výběru poplatků přes 

zápočet turnajů, který mají např. v Polsku. Poplatky se vybírají při zápočtu turnajů s tím, že část jde 

krajskému svazu, kde se daný turnaj hraje a část jde republikovému svazu. Poplatky tak hradí 

především skutečně aktivní hráči. 

 

R. Zálešák – dotaz na kontrolu účasti v soutěžích u dotace NSA Můj klub. 

 

M. Petr – podle dosavadních zkušeností nekontroluje NSA oddíly plošně, ale jednotlivě. Pokud NSA 

vyzve konkrétní oddíl k doložení údajů, ŠSČR je připraven ke spolupráci.  

 

M. Vašíček – dotaz na Sofijská pravidla. Do soutěží mládeže se toto pravidlo zavedlo, zatímco do 

soutěží dospělých ne. Pro některé mládežníky, kteří hrají i soutěže dospělých, je to matoucí. 
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P. Záruba – odpověděl. Požadavek na Sofijská pravidla v soutěžích dospělých se projednával i na 

schůzi rozšířené STK, kde však krajští předsedové byli proti. Myšlenka KM byla taková, že pokud 

mládežníky na Sofijská pravidla připravíme, do budoucna se to podaří prosadit i v soutěžích 

dospělých. 

 

M. Petr – doporučil zabývat se tímto tématem nejprve na schůzích rozšířené KM a STK. 

 

Z. Fiala – KM zavedla Sofijské pravidlo hlavně proto, aby děti hrály partie a nedomlouvaly si remízy, 

na mezinárodních soutěžích většinou Sofijské pravidlo platí. 

 

M. Vašíček – vadí hlavně určitá nekoncepčnost, kdy se mládežník v mládežnických soutěžích řídí 

Sofijskými pravidly, a pak jde hrát soutěže dospělých, kde to neplatí. 

 

J. Malec - doporučil, aby se Sofijská pravidla zavedla v těch krajských soutěžích, kde o ně mají zájem 

a nesnažili se je zavádět hned ve všech soutěžích v ČR. Pokud se postupně zavedou ve většině krajů, 

je větší šance, že se pak podaří schválit je všude. 

 

 

14. ZÁVĚR 
F. Štross za návrhovou komisi přečetl všechna schválená usnesení. 

 

Předsedající V. Novotný poděkoval delegátům za účast a hladký průběh. Konference byla ukončena 

v 13:43. 

 

 

 

 

Zapsal: František Štross Ověřil: Martin Petr 

  

 

Příloha: Usnesení Konference ŠSČR 2024 
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Usnesení konference Šachového svazu České republiky 
konané 27. 4. 2024 v Hotelu Skalský Dvůr u Nového Města na Moravě 

I. Konference ŠSČR schválila: 

1. Zprávu o činnosti VV ŠSČR za rok 2023. 

2. Zprávu o čerpání rozpočtu ŠSČR za rok 2023. 

3. Změny ve Stanovách ŠSČR takto: 

a) do čl. 13 odst. 3 přidání textu: „Konference KŠS je usnášeníschopná za přítomnosti nadpoloviční 

většiny jejích účastníků s hlasem rozhodujícím. V případě, že půl hodiny po plánovaném zahájení 

není přítomna nadpoloviční většina účastníků s hlasem rozhodujícím, koná se náhradní Konference 

za podmínky, že pozvánka tuto možnost uvádí. Tato náhradní Konference je usnášeníschopná v 

jakémkoli počtu účastníků s hlasem rozhodujícím. Náhradní Konference může jednat jen o 

záležitostech zařazených na pořad původně svolané Konference.“ 

b) změnu čl. 20 na: „Stanovy ŠSČR byly schváleny Konferencí ŠSČR 27. 4. 2024 a nabývají účinnosti 

dne 1. 6. 2024.“ 

4. Rozpočet ŠSČR na rok 2024 v navrženém znění. 

II. Konference ŠSČR vzala na vědomí: 

Zprávu Revizní komise ŠSČR za rok 2023. 

III. Konference ŠSČR uložila: 

1. VV ŠSČR aktualizovat zastaralé řády a směrnice ŠSČR. 

2. VV ŠSČR provést ve schváleném rozpočtu dodatečné změny v závislosti na skutečné výši dotací 

poskytnutých NSA. 

 

Zapsali: Miroslav Hurta, Jan Malec, František Štross 

   

 


